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ZAPISNIK 
sa 18. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 17. prosinca 2018. godine (ponedjeljak),  
u dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu 
Sjednicu je u 10,10 sati otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske županije 
( IDS-HNS-ISU-IP-HSLS-ZELENI), koji je  sjednici i  predsjedavao. 

Pozdravlja sve vijećnice i vijećnike, Župana Istarske županije, gospodina Valtera Flega i 
njegove zamjenice i zamjenika, pozdravlja prisutne pročelnice i pročelnike, te sve ostale 
suradnike i one koji će sudjelovati u radu Skupštine, predstavnike sredstava  javnog 
informiranja. 

 
PRISUTNI – ODSUTNI: 
 
 

  

Red
. 

br. 

VIJEĆNIK 
 

LISTA PRIMJEDBE 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni Odsutna 

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

13. Petar Macura IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  
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OSTALI PRISUTNI : 
Mr. sc VALTER FLEGO, Župan Istarske  županije 
GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica  Župana IŽ, 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, zamjenica Župana IŽ 
DUŠKO KIŠBERI, pročelnik Kabineta Župana  Istarske  županije, 
VALERIO DRANDIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i  druge 

etničke manjine IŽ,  
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
TATJANA MATOŠEVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  financije i proračun IŽ, 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 
mr. sc LORENA BRGIĆ., v.d. pročelnice za  gospodarstvo IŽ, 
dr.sc. EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, 

ribarstvo i vodoprivredu IŽ , 
GORDANA KLIMAN DELTON v.d. pročelnica Upravnog odjela za decentralizaciju, lokalnu i 

područnu (regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i gradnju IŽ, 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  

Istarske  županije,  
SLAVICA BENČIĆ KIRAC, pročelnica Službe za reviziju IŽ, 
ALEN KLABOT, načelnik Policijske uprave Istarske 
IVICA PERICA, predstavnik tvrtke UMIUM 
 

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

21. Sandro Jurman IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni Odsutan 

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP - HSU -  SDSS  

28. Ljerka Peruško SDP - HSU - SDSS  

29. Radovan Cvek SDP - HSU – SDSS  

30. dr.sc. Sanja Radolović SDP - HSU – SDSS  

31. Milio Bulić SDP - HSU – SDSS  

32. Silvano Hrelja SDP - HSU - SDSS  

33. Goran Subotić SDP - HSU – SDSS  

34. Mirjana Galo SDP - HSU - SDSS  

35. Ilirjana Croata Medur HDZ  

36. Jurica Šiljeg HDZ Odsutan 

37. mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbaum Živi zid  

41. Damir Prodan Živi zid  

42. Goran Poropat Živi zid  

43. dr.sc. Tea Golja MOST (nezavisna)  

44. Ladislav Turčinović MOST NL mirovanje 
mandata 

45. Divna Radolović Rosanda MOST NL  
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VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske županije otvara 18. sjednicu, daje 
predloženi dnevni red na glasanje, te konstatira da je Skupština jednoglasno za 18. sjednicu 
utvrdila slijedeći  

DNEVNI RED 
1. Verifikacija zapisnika sa 17. sjednice Skupštine Istarske županije 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3. Informacija o stanju sigurnosti na području Istarske županije u devet mjeseci 2018. 

godine 
4.  

a. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2019. godinu i projekcije za 2020. i 
2021. godinu 

b. Prijedlog Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2019. godinu 
5. Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije za  2019. godinu 
6. Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2019. godinu 
7. Prijedlog Programa javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 2019. 

godinu 
8. Prijedlog Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2019. godinu 
9. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i 

socijalno blagostanje Istarske županije za 2019. godinu 
10. Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 

stranaka iz Proračuna Istarske županije za 2019 godinu 
11. Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o ustroju i djelokrugu upravnih tijela Istarske 

županije 
12. Prijedlog Izmjena i dopuna Pravilnika o korištenju sredstava Fonda za razvoj 

poljoprivrede i agroturizma 
13. Prijedlog Zaključka o donošenju Glavnog plana razvoja prometnog sustava Istarske, 

Primorsko-goranske i Ličko-senjske županije 
14. Prijedlog II. dopuna Srednjoročnog plana davanja koncesija na pomorskom dobru na 

području Istarske županije za razdoblje od 2017. do  2019. godine 
15. Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske županije 

za 2019. godinu 
16.  Prijedlog Odluke o donošenju Procjene rizika od velikih nesreća za Istarsku županiju 
17. Prijedlog Odluke o određivanju pravnih osoba od interesa za sustav civilne zaštite na 

području Istarske županije 
18. Prijedlog Odluke o davanju Lučkoj upravi Pula na privremeno upravljanje i korištenje 

lučkih područja luka Bunarina na dijelu k.o. Pula, na području Grada Pule. 
 

ORDINE DEL GIORNO 
1. Verifica del verbale della 17-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3. Informazione sullo stato della sicurezza sul territorio della Regione Istriana nei primi 

nove mesi del 2018. 
4.  

a. Proposta di Bilancio della Regione Istriana per il 2019 e proiezioni per il 2020 
e il 2021 

b. Proposta di Delibera sull'attuazione del Bilancio della Regione Istriana per il 
2019 

5. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nella cultura della Regione Istriana per 
il 2019 

6. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nello sport della Regione Istriana per il 
2019 

7. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nello sport scolastico della Regione 
Istriana per il 2019 

8. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nella cultura tecnica della Regione 
Istriana per il 2019, 
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9. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano operativo delle attività del Piano per 
la salute e il benessere sociale della Regione Istriana per il 2019 

10. Proposta di Delibera sulla ripartizione dei mezzi per il finanziamento regolare dei partiti 
politici dal bilancio della Regione Istriana per il 2019 

11. Proposta di Delibera sulla modifica e integrazione della Delibera sull'assetto e le 
competenze degli organi amministrativi della Regione Istriana 

12. Proposta delle Modifiche e integrazioni del Regolamento sull'uso dei mezzi del 
Fondo per lo sviluppo dell'agricoltura e dell'agriturismo 

13. Proposta di Conclusione sull'emanazione del Piano principale di sviluppo del sistema 
del traffico delle regioni Istriana, Litoraneo-montana e della Lika e Segna 

14. Proposta delle II integrazioni del Piano a medio termine d'assegnazione delle 
concessioni sul demanio marittimo sul territorio della Regione Istriana per il periodo 
dal 2017 al 2019 

15. Proposta del Piano d'assegnazione delle concessioni sul demanio marittimo sul 
territorio della Regione Istriana per il 2019 

16.  Proposta di Delibera sull'elaborazione della Stima del rischio di grandi sciagure per la 
Regione Istriana 

17. Proposta di Delibera sulla determinazione delle persone giuridiche d'interesse per il 
sistema della protezione civile sul territorio della Regione Istriana 

18. Proposta di Delibera con cui si concede all'Autorità portuale di Pola la gestione e 
l'utilizzo provvisorio delle aree portuali del porto Bunarina su parte del c.c. Pola, sul 
territorio della Città di Pola. 

 
 

AD – 1 
Verifikacija zapisnika sa 17. sjednice Skupštine Istarske županije 
 
Skupština Istarske županije bez rasprave JEDNOGLASNO verificira Zapisnik sa 17. sjednice 
Skupštine Istarske županije. 
 

AD – 2  
Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 

 
Za pitanja vijećnika prijavili su se: Vili Rosanda, Sanja Radolović, Vedrana Gregorović Hrvatin, 
Robert Velenik, Damir Grünbaum, Boris Rogić, Divna Radolović Rosanda, Silvano Hrelja, 
Goran Poropat, Marino Baldini. 
 
VILI ROSANDA, IDS, pozdravlja sve prisutne. Postavlja pitanje u vezi Uljanika, u kojem 
smjeru ide i što se događa, obzirom da je situacija iz dana u dan sve gora? 
 
ŽUPAN navodi da smo od prošle sjednice Skupštine 19. 11. do danas svjedoci različitih najava 
i o novim strateškim partnerima, i o novom planu restrukturiranja, međutim do danas se ništa 
nije promijenilo i zbog toga izražava žaljenje. Vlada neizvjesnost, ljudi odlaze i nikakav se 
konkretan odgovor ne nudi. 
Očekivao je od ministra iniciranje jednog sastanka svih dionika, da se vidi novi plan 
restrukturiranja, da se dobije informacija tko su ti novi strateški partneri, međutim to se zasada 
nije dogodilo, osim kontinuiranih najava u bolju budućnost. Mišljenja je da svi shvaćamo i 
znamo „tko ima škare i platno,“ koristi priliku da i sa ove govornice Skupštine, ponovno pozove 
ministra da inicira sastanak, te da predstavi novi plan restrukturiranja kojeg će Vlada poslati u 
Bruxelles, da dobijemo konačno sve informacije na jednom mjestu. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP imala bi dva pitanja, prvo se tiče nažalost nedostatnog broja 
liječnika u pulskoj Općoj bolnici. Pogotovo je alarmantno stanje na radiologiji koje sada radi 
na dvije lokacije, gdje je u zadnja tri mjeseca otišlo šest liječnika specijalista i sada radi sa njih 
dvanaest. Da li su u planu nova zapošljavanja i kakvo je trenutno stanje sa listama čekanja? 
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Drugo pitanje tiče se nekretnina kojima raspolaže i gdje ima udjela Istarska županija i 
nekretnine koje Istarska županija ima u najmu. Na ovo pitanje moli pismeni odgovor. 
 
 
VALERIO DRANDIĆ, navodi da je stanje na pulskoj radiologiji teško što se tiče kadrova, 
otišao je veći broj radiologa i zbog toga je rad otežan i povećat će se liste čekanja. Takvo 
stanje se i očekivalo jer liječnici odlaze na bolje uvjete i plaće u privatne centre. 
Trudimo se dovesti nove liječnike nudeći razne pogodnosti za njih i njihove obitelji. 
Što se tiče rada radiologije, rad je moguć i na daljinu, zahvaljujući digitalizaciji radiologije na 
području cijele Istarske županije, znači ne moraju liječnici biti baš fizički prisutni. 
Vjeruje da ćemo raznim pogodnostima i mjerama ublažiti nedostatak liječnika i vratiti stanje u 
normalu. 
Navodi da će jedna od prvih sjednica Skupštine u idućoj godini biti posvećena upravo 
problematici Opće bolnice Pula. 
 
SANJA RADOLOVIĆ, SDP, navodi da se taj problem nedostatka liječnika ne odnosi samo na 
radiologiju, već i na ostale odjele. Mišljenja je da je stanje ozbiljno i da se svi skupa moramo 
trgnuti. S obzirom na stanje na tržištu rada, predložene mjere su previše „mekane“, tj. iznos 
od 200.000,00 kn predviđen za subvencioniranje stambenih kredita liječnika je premali. 
Nemamo vremena pet niti deset godina kao što imamo u nekim drugim sferama, nego imamo 
vremena samo dvije do najviše tri godine da spriječimo potpuni kolaps istarskog zdravstva. 
Navodi primjer nedostatka dežurnog stomatologa u Istri, kad nekoga zaboli zub u petak 
navečer, mora čekati ponedjeljak za odlazak stomatologu. 
Potrebno je ponuditi puno bolje uvjete liječničkom osoblju i osigurati opstanak istarskom 
zdravstvu. 
 
 
ŽUPAN navodi da ljudi nedostaje i u policiji i u drugim raznim segmentima. Što se tiče liječnika, 
naravno da će Županija naći načina da se pomogne. Već na rebalansu će biti konkretnih 
prijedloga novčanih sredstava kako bi zadržali ljudi i privukli nove u našu bolnicu. Ista priča je 
i sa policijom i puno drugih segmenata. Navodi da dobivamo sve više obaveza za nešto za 
što nemamo alate upravljanja u našim rukama. 
Volio bi da se o toj problematici  čuje i ima razumijevanja u resornim ministarstvima, „isti 
metar“ ne vrijedi svugdje u Hrvatskoj jer ovdje kod nas su i cijene stanovanja i života veće 
nego u nekim drugim područjima, pa shodno tome treba i plaće u javnom sektoru prilagoditi. 
O tome je pričao i na Zajednici županija i pred resornim ministarstvima. 
Došlo je konačno vrijeme da te uravnilovke olabavimo i da neki ljudi u nekim dijelovima 
Hrvatske, ako to zasluže mogu dobiti i veće plaće, kako ne bi morale županije i gradovi biti 
„vatrogasci“. 
 
VEDRANA GREGOROVIĆ HRVATIN (IDS) obzirom da je prošli tjedan u Saboru izglasan 
novi Zakon o brdsko planinskim područjima,  interesira je da li imamo saznanja kakve koristi 
mogu ta područja imati od tih mjera i programa i da li možemo na to nekako utjecati? 
 
ŽUPAN zahvaljuje na aktualnom pitanju i činjenica je da govorimo o jednom osjetljivom 
području. Znamo da su ta brdsko planinska područja i područja od posebne državne skrbi 
imala posebne geološko morfološke karakteristike, odnosno kriterije koji su definirali koja su 
to područja. Takvih je općina i gradova u našoj županiji bilo osam. Sada se uzimaju u obzir 
novi kriteriji, gospodarsko-ekonomski i neki drugi koji dosadašnje kriterije negiraju i uzimaju u 
obzir neke sasvim druge zbog kojih se broj tih područja drastično smanjuje u našoj županiji i 
preraspoređuje u Republici Hrvatskoj. Zbog uočenih grešaka, kao što je jedan od kriterija 
stopa nezaposlenosti gdje npr. u jednoj općini kao Gračišće ili Lanišće, gdje nezaposlena 
osoba odseli i onda je stopa nezaposlenosti sjajna i zbog toga takva općina gubi bodove i 
postaje iznadprosječno razvijena. To je sve statistika i zbog svega toga upozoravalo se i kroz 
udruge gradova, općina, Zajednicu županija i kroz resorno ministarstvo se tražilo da hitno 
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izglasa novi zakon o brdsko planinskom području kako tih 85 jedinica u Hrvatskoj koje su 
diskriminirane novim zakonom bi se trebale i morale pomoći. Nakon novog Zakona koji je 
izglasan i koji na nivou cijele Hrvatske nosi samo 40 milijuna kn dodatnih sredstava,  slijede i 
pravilnici koji bi trebali olakšati život kako gospodarstvu, poljoprivredi i stanovništvu na bivšim 
brdsko planinskim područjima i područjima od posebne državne skrbi.  
Zato nije zgorega opet reći, budući da ne znamo kakav će pravilnik biti, kako vjerujemo da se 
još ta nepravda može ispraviti, da se kroz pravilnik može puno dobroga učiniti a što zakon nije 
prepoznao. Činjenica je da će ministrica donijeti pravilnik, i apelirao je i kroz Zajednicu 
županija da se puno kočnica otpusti kako bi se na tim područjima poboljšali uvjeti života i 
poslovanja. U međuvremenu Županija ne stoji skrštenih ruku, već kao što je i prošli put rečeno, 
kroz Fond za razvoj poljoprivrede i agroturizma pomaže se tim općinama i gradovima sa 
financijskim sredstvima bez kojih te jedinice neće imati kapaciteta javljati se na europske 
natječaje. Pokušat će se na taj način i kroz ta sredstva nešto izrealizirati na tim područjima u 
nadi da će novi pravilnik ispraviti barem dio nepravde. 
 
ROBERT VELENIK (IDS) pita kako se reflektira na Istarsku županiju odluka Vlade o pripajanju 
ureda državne uprave na županije? 
 
ŽUPAN odgovara da mi jesmo za decentralizaciju i drago mu je da će određeni poslovi 
sljedeće godine  koji su u domeni Ureda državne uprave, pripasti županijama. Da bi to učinili 
treba tijekom sljedeće godine prema najavi ministra odnosno pomoćnika i državnih tajnika 
donijeti u Saboru izmjene preko pedeset zakona koji bi to omogućili. To je bila tema na 
Zajednici županije i na sjednici Vlade zajedno sa županima. Činjenica je da nije još do kraja 
definirano koje bi sve poslove županije dobile. Naravno da će određeni poslovi ostat pod 
ingerencijom Vlade, kao npr. različite službe koje prate ispravnost rada županija, što je u redu, 
ali gro svih poslova bi trebao biti prepušten nama.  
Kad se govori o financijama, ne želimo da se desi ono što se dogodilo prilikom preuzimanja 
poslova izdavanja građevinskih dozvola, kada se prve tri godine dobivalo sredstva od države 
za plaće, a kasnije je to palo na teret županije. To nam je bila jedna škola i zato je inzistirao 
kao potpredsjednik Zajednice županija da se to sustavno riješi. Za preuzeti sve te ljude, 
materijalne troškove, od softverskih programa i sredstava za rad nama bi trebalo da se porez 
na dohodak spusti na 22 ili 23% što bi bilo sustavno rješenje i onda možemo organizirati 
kompletno preustroj županije što će svakako sljedeće godine trebati učiniti.  
Do kraja sljedeće godine moramo učiniti sve pripreme od organizacije županijske uprave, 
moramo znati i sredstva sa kojima raspolažemo kako bi kvalitetno brzo i efikasno odradili sve 
te poslove koje danas rade ti ljudi zaposleni u Uredima državne uprave u Istarskoj županiji. 
Izražava zadovoljstvo što je Vlada prepoznala županije kao partnere kojima treba davati 
povjerenje i poslove a time i „šolde“. 
 
DAMIR GRÜNBAUM (ŽIVI ZID) očekivao je da će se na sjednicama Skupštine više 
raspravljati o lokalnim pitanjima.  
Na zračnoj udaljenosti od 200 do 300 m od nas imamo ekološku katastrofu o kojoj nitko ne 
priča, odlagalište Lakota gdje vapnenačka prašina koja se tamo odlaže,  prijeti zagađenjem 
Pazinčice.  
Upravni odjel za održivi razvoj je 2015. godine dao dozvolu za otvaranje deponije Lakota. Ta 
je deponija uzrok ekološke katastrofe koja je zagadila potok Drazej i Pazinčicu koja se dalje 
ulijeva u Pazinsku jamu i dalje zagađuje podzemne vode. 
Što je radila Natura Histrica i njenih deset djelatnika, zašto šuti? Nitko nije napravio analizu te 
vapnenačke prašine koja se tamo deponira, koja sadrži razne sintetičke smole i 
dvokomponentna ljepila, te razne teške metale iz obližnjeg Kamena i to se sve ulijeva u 
Pazinčicu koja se pretvorila u bijelu rijeku u kojoj nema više kisika. 
Smatra da se pogoduje tvrtki Kamen. Otpad od rezanja i piljenja kamena košta 5 kn po 
kubičnom metru, a deponiranje svih ostalih materijala je od tri do devet puta skuplje. Kako je 
moguće da u Naturi Histrici nisu primijetili da je prema tom cjeniku dopušteno deponiranje 
drva i željeza? 
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JOSIP ZIDARIĆ, pročelnik UO za održivi razvoj, vratio bi se 20 god nazad kad je Pazinčici 
prijetila ekološka katastrofa od curenja nafte što je bilo vrlo zabrinjavajuće jer je bilo ljeto i 
protok vode je bio vrlo mali. Nafta je curila iz Pazinke. Na svu sreću te 1997. g. ništa nije bilo, 
angažiralo se tada Hrvatske vode za sve aktivnosti, pratilo se cijelo vrijeme vodu na izvorima 
bez obzira što se sve izvorske vode filtriraju i dovode u pitko stanje temeljem pravilnika o 
vodama. Točno je da se izdala dozvola Uslugi za Lakotu temeljem prostornog plana Grada 
Pazina. 
Cijelo slivno područje Lindara i Velanovog brijega ide iza uprave nekadašnjeg Purisa u tu 
prirodnu depresiju koja ide vertikalno dole gdje je jedan veliki tunel odakle ta voda ide u 
Pazinčicu. Temeljem lokacijskih dozvola izdana je dozvola da se taj nivo iznad tunela povisi. 
Nažalost došlo je do pucanja tunela te je prašina koja nastaje uslijed piljenja kamena počela 
ulaziti u Pazinčicu. Moramo znati da je cijeli taj sliv u nadležnosti Hrvatskih voda, one su nekad 
i izgradile cijeli taj sustav, a i danas nakon pucanja tog tunela započeli su poslovi koji bi trebali 
biti gotovi do kraja godine, čime će začepiti tu vertikalu na određenoj visini i usmjeriti vodu oko 
tog mjesta gdje je pukla cijev. Vjeruje da nakon toga slijede poslovi za saniranje cijelog tog 
grotla, te da će time taj problem biti riješen.  
Po njegovom sudu neke ekološke katastrofe zbog tog materijala koji je tamo nema, jer bujične 
vode tamo stoljećima ulaze u Pazinčicu i filtriraju se kroz zemlju. Nije to jedino mjesto gdje 
voda ulazi u podzemlje, ima jako puno jama i rupa gdje se uspije voda isfiltrirati. Te čestice 
naravno da će se nataložiti kao i zemlja i sve ono što ti bujični potoci nose sa sobom. 
 
DAMIR GRÜNBAUM (ŽIVI ZID) smatra da je odgovor više nego smiješan zato što to nije 
odgovor jednog stručnjaka koji temelji ekološku katastrofu na osnovu mišljenja. S druge strane 
ste dozvolili da se iznad bujice Drazej, postavi ekološka bomba iako se zna da je dolina rijeke 
Pazinčice značajni krajobraz gdje nije dozvoljena bilo kakva gradnja. Traži da se glede 
odgovornosti osnuje Povjerenstvo jer ovo što je učinjeno je neshvatljivo i ne može se tolerirati. 
 
BORIS ROGIĆ (IDS) traži očitovanje Župana u vezi zahtjeva Istarskog vodovoda prema 
Ministarstvu zaštite okoliša oko dobivanja dokumentacije radi apliciranja na EU fondove za 
svoje potrebe. Međutim, kako doznajemo iz medija, odgovor Ministarstva je stigao trinaest 
minuta prije zatvaranja tih aplikacija. 
 
ŽUPAN činjenica je da puno različitih natječaja nepovoljno završi iz razloga jer se često mi 
doma ponašamo kao „veći katolici od pape“ i često na različitim natječajima sami sebe 
zaustavimo da uspješno ne povučemo određena sredstva iz različitih EU fondova. Pred par 
mjeseci pričali smo o temi natječaja ruralnog razvoja gdje Agencija za plaćanja u poljoprivredi, 
isto tako je nažalost puno usporila različite natječaje i izazvala puno nezadovoljstva izraženih 
i za ovom govornicom. 
Slično se dogodilo i s ovim programom gdje jedno javno poduzeće traži od jednog ministarstva 
neki dokument da može sudjelovati na natječaju drugog ministarstva što je sve javni sektor. 
Ali taj javni sektor često puta ne odradi posao kako treba.  
Ono što se ovdje da učiniti je olabavljanje pravilnika koji sami pišemo kao Republika Hrvatska 
i ponavljanje natječaja, jer sredstava ima. Republika Hrvatska nije uspješna u privlačenju 
sredstava iz različitih natječaja i iz tog razloga treba realocirati sredstva tamo gdje postoje 
projekti, konkretno u infrastrukturi i općenito društvenoj infrastrukturi ili u ruralnom razvoju kroz 
Agenciju za plaćanja. Već ovaj tjedan će zatražiti realokaciju sredstava i ponavljanje natječaja, 
kako bi s jedne strane mogli iskoristiti sredstva koje imamo, a s druge strane kako bi se opet 
dalo šansu svima da mogu ravnopravno konkurirati.  
Dakle rješenje postoji, i u tom smislu će djelovati prema resornom ministarstvu i resornoj 
ministrici. 
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DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA (MOST NL) želi ukazati na jedan problem koji je se javlja 
već više od godine dana, nije riješen, pa bi možda Skupština mogla pomoći u njegovom 
rješavanju. 
Radi se o pacijentima sa specifičnom povredom ligamenta lica,  koji na terapiju ultrazvukom, 
koja najviše pomaže, moraju ići u Rijeku jer u cijeloj Istri nema takvog aparata koji košta samo 
15.000,00 kn. Troškovi tih pacijenata koji svaki dan moraju odlaziti u Rijeku su veliki, i to bi se 
možda moglo riješiti obzirom da takav aparat nije skup. 
Ima informaciju da je jedna privatna doktorica kupila takav aparat. 
 
 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica UO za zdravstvo i socijalnu skrb,  navodi da je ultrazvuk 
jedna od terapijskih metoda za pomoć u slučaju takvih tegoba. Vjeruje da sustav u Istarskoj 
županiji ima i neke druge metode liječenja fizikalnom terapijom i medikamentima kojima 
pomaže takvim pacijentima. Obzirom da je takav aparat financijski dostupan, vjeruje da 
možemo s Istarskim domovima zdravlja razmotriti mogućnost njegove nabave. Treba provjeriti 
mogućnost ugovaranja takve usluge sa Hrvatskim zavodom za zdravstveno osiguranje, što 
ovisi o broju pacijenata. Ako Županijska skupština ili Proračun budu to dopuštali, može se u 
nekom sljedećem periodu u rebalansu predvidjeti sredstva i pomoći u nabavci aparata. 
 
 
SILVANO HRELJA (HSU) navodi da ima dojam a potvrđeno je i u razgovorima sa 
posjetiteljima istarskih festivala, bilo pršuta, bilo maslinovog ulja, maneštre i slično, da su ti 
festivali dosegli svoj maksimum, a istovremeno putujući po Hrvatskoj vidi da naših proizvođača 
nema nigdje. U našim gradovima, u primorskim gradovima gostuju Slavonci sa svojim 
proizvodima, špekom, čvarcima i ostalim proizvodima, a nas nema vani. Zagreb sa okolicom 
ima milijun stanovnika, to je jedno veliko tržište. Lani smo imali jednu izložbu naših proizvoda 
u Zagrebu i mišljenja je da bi trebalo s Hrvatskom gospodarskom komorom, sa Turističkom 
zajednicom i s Udruženjem obrtnika, uz potporu Županije češće izlagati vani a ne čekati da će 
nam ljudi dolaziti, jer vremena su teška. Predlaže da se u tom smislu Županija sa svojim 
odjelima angažira. Tu se radi ne samo o promidžbi već i o gospodarskoj koristi za Istarsku 
županiju, pogotovo sada kad nam je najveći poslovni subjekt – Uljanik u velikoj krizi. 
Vezano za Uljanik, sastanak je bio negdje u četvrtom mjesecu ove godine i cijela problematika 
se svodila na to „neka nam daju lovu“ i mi ćemo završiti brod. Vrijeme je pokazalo da nije 
samo novac u pitanju, već i tehnologija i organizacija, kadrovi i strateški partner kojeg nema. 
Saborski zastupnici su potpisali lex Uljanik, pa bi molio Župana da odmah početkom prvog 
mjeseca sljedeće godine organizira jedan zajednički sastanak saborskih zastupnika, Županije, 
Uprave Uljanika i nekog iz ministarstva, jer nećemo na ulici riješiti taj problem. Trebamo biti 
diplomatični, imati stvari pod kontrolom, ali i biti aktivniji jer Uljanik zaslužuje puno više, a ima 
dojam da se stalno „pešta ista slama“, odnosno da svi vide samo jednu negativnu spiralu 
propadanja, 
 
EZIO PINZAN, pročelnik UO za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, ribarstvo  i vodoprivredu, 
složio bi se sa konstatacijom da su te manifestacije dosegle svoj maksimum. Od svih 
manifestacija vidimo da se isprofiliralo desetak kvalitetnih, koja svaka za sebe promovira jedan 
nama vrlo važan poljoprivredni proizvod. Nabrojit će samo neke a to su Vinistra koja je najveća 
manifestacija u Hrvatskoj po pitanju promocije vina, Dani mladog maslinovog ulja u Vodnjanu 
koja je neki dan proglašena među šest najboljih gastro manifestacija koje promoviraju 
autohtone kvalitetne proizvode kroz gastronomiju. Zatim imamo Dane tartufa u Buzetu i još 
niz manifestacija koje su vrlo dobro posjećene i mišljenja je da bez njih ne bi te proizvodnje 
bile na ovako kvalitetan način prezentirane i izbrendirane.   
To su lokalne manifestacije koje lokalna samouprava organizira uz snažnu podršku Županije 
i samih poljoprivrednika koji na njima izlažu svoje proizvode. 
Što se tiče primjedbe zašto ne nastupamo na ostalim manifestacijama, mišljenja je da nije to 
tako. Naši poljoprivredni proizvođači koji imaju kvalitetne proizvode redovito dobivaju pozive 
na sve manifestacije a prvenstveno  nastupaju u Gradu Zagrebu kao najvećem potrošaču na 
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području Republike Hrvatske. Redovito su pozivani i u Sloveniju, Italiju i Austriju. Danas naši 
poljoprivredni proizvođači u Istri su sigurno ispred ostalih proizvođača u Republici Hrvatskoj, 
danas teže marketingu, novim medijima, web trgovini i grade svoj brand na način da budu 
prepoznati i da na taj način plasiraju svoje izuzetno kvalitetne proizvode po najboljoj cijeni koju 
mogu danas na tržištu postići. 
Sada je pred nama vrijeme kada se proizvođači moraju udružiti jer će zajedno još lakše biti 
prepoznati na europskom tržištu, a i zajednički će moći nastupiti sa većim količinama svojih 
proizvoda. Tu prvenstveno misli na proizvode sa oznakom izvornosti a i na naše tradicionalne 
proizvode. Istarska županija će i dalje pomagati na način da ćemo desetak najznačajnijih 
manifestacija još više istaknuti. 
Mišljenja je da gosti koji nastupaju na našim manifestacijama samo pridonose još većoj 
posjećenosti. 
Vinistra je napravila svoju strategiju razvoja vinarstva, gdje su najveći dio strategije usmjerili 
na plasiranje na tržišta gdje mogu postići višu cijenu i moraju dokazati da su njihova vina 
nadprosječne, vrhunske kvalitete i da bi bili prisutni na tržištima na kojima još nisu. 
 
ŽUPAN zahvaljuje vijećniku Silvanu Hrelji na inicijativama. 
Što se tiče prve inicijative apsolutno se slaže i navodi da je to bila tema na Turističkoj zajednici 
Istarske županije u petak. Pokušat će se napraviti još veća simbioza turizma i poljoprivrede. 
Dogovorena je prezentacija Istre u Münchenu koji je naš strateški partner, bili smo nedavno u 
Bruxellesu. Smatra da treba poljoprivredu i turizam još više udružiti. Svakako prihvaća 
inicijativu i kroz to ćemo pokušati spojiti naše proizvode, naše poljoprivrednike, OPG-ove i 
turizam. 
Kad govorimo o Uljaniku također prihvaća inicijativu. Može poručiti s ovog mjesta da se nada 
da tako razmišlja i ministar i Uprava Uljanika. Nada se jednom zajedničkom sastanku i da će 
novi predsjednik Uprave blagonaklono gledati na ovakav prijedlog, te se nada da će svi dionici 
sudjelovati i svatko sa svoje pozicije pomoći. 
 
SILVANO HRELJA (HSU)  imao bi više komentar nego dopunsko pitanje. Kad je rekao da su 
naši festivali dosegnuli svoj maksimum, nije to mislio u negativnom smislu, dapače. Činjenica 
je da ako u Vodnjanu tih dana prođe 10.000 ljudi,  teško je očekivati da će sljedeće godine 
doći 20.000 ljudi, a ljudi proizvode, posadili su puno maslina i treba to plasirati. Kako će se 
internetom prodavati ako netko nije probao istarsko ulje i ne zna razliku između istarskog koje 
je puno aromatičnije i dalmatinskog ulja koje je puno blaže. U Zagrebu se stalno odvijaju 
manifestacije pod šatorom, npr. Sedam dana otočke proizvodnje, te bismo pod nazivom 
„Okusi i mirisi Istre“ mogli i mi nastupati, dajmo da i drugi uživaju u našim proizvodima jer to 
donosi plodove. 
 
ŽUPAN želi reći da u tom smjeru apsolutno razmišljamo. Ideja je da na Europskom trgu u 
Zagrebu Zajednica županija uzme u najam jedan reprezentativan prostor koji bi svaka 
županija mogla koristiti dvadesetak dana godišnje. Taj prostor koji je izuzetno frekventan 
izlagali bi se poljoprivredni proizvodi, turistički proizvodi, vršila promocija naših umjetnika, i 
drugog što ljudi iz Istre imaju potrebe prezentirati, a nemaju sredstava. Zato se išlo preko 
Zajednice županija jer je inače preveliki fiksni trošak samo za jednu županiju. Dogovorit će se 
o terminu korištenja, a kako „nema besplatnog ručka“ članstvo svih županija u Hrvatskoj 
zajednici županija će biti malo veće, ali će i benefiti biti veći od samih troškova. 
 
GORAN POROPAT (ŽIVI ZID) za kraj godine želi reći par riječi o problemima života tzv. malog 
čovjeka gdje spadaju i problemi rješavanja stambenog prostora, zatim problem zapošljavanja, 
ali kroz jedan širi kontekst. Taj začarani krug pokvarene politike nametnute od strane 
uskogrudnih interesa ovdje u Istri provodi IDS sa svojim partnerima. Ono što s druge strane 
nazivate populizmom često pokušavajući zastrašivati javnost da se radi o nekom radikalnom 
nacionalizmu, je politika suverenizma, a kad već govorimo o krajnostima jasno je kakvu 
ideologiju zagovaraju postojeće strukture uključujući i veliku većinu stranaka kojih su ovdje 
predstavnici, bez obzira na nazivlje, je neomarksistička ideologija Frankfurtske škole umotana 
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u celofan neoliberalne politike tzv. tržišne ekonomije. Do kad ćete lagati i zavaravati sebe a 
onda i građane naše županije vašom politikom gluhom na nevolje građana, nametanjem 
pristranih odluka, podizanjem nameta siromašnima a podilaženju korporativnim interesima? 
 
PREDSJEDNIK pita kome je upućeno pitanje na što vijećnik odgovara „kome god“. 
Predsjednik navodi da na ovakva pitanja i provokacije ne treba odgovarati, te da kao 
predsjednik neće dopustiti da se ova govornica koristi za niske političke ciljeve. 
 
MARINO BALDINI (SDP) ima kratko pitanje vezano za kulturu. Kultura je zapravo proizvodnja 
ali ne samo u smislu kulturne industrije, već ima veliki utjecaj na razvoj društva, ne samo 
socijalno, psihološki već je sredstvo borbe za suzbijanje devijacija, posebno ekstremizama. 
Bez većeg ulaganja u kulturu i razvoj demokracije dolazi u pitanje. Ne želi optužiti pročelnika 
za kulturu koji ima dobre rezultate, ali moramo nešto učiniti da opet dignemo kulturu na jednu 
razinu koju smo već imali, na razini Zagreba koji je pet puta veći. 
Posebno ističe problem likovne umjetnosti koja je posljednjih godina na vrlo niskoj razini i 
potrebno ju je dignuti. 
 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik UO za kulturu slaže se da smo bili na jednoj visokoj razini, 
međutim problemi koji su se dogodili mogu se riješiti samo sustavno, na razini države, tu 
prvenstveno misli na zakonska rješenja. Nemoguće je motivirati kulturnjake da rade ukoliko 
ne budemo mogli osloboditi određenu količinu financijskih sredstava. 
Ono što možemo mi učiniti je donošenje jedne kulturne strategije. Za dvije godine bit će 
donesena nova Kulturna strategija u čije donošenje će biti uključeni i vijećnici i apsolutno je 
za to da se razgovara i da se vidi što možemo u tom pravcu učiniti. Zahvaljuje na inicijativi. 
 
MARINO BALDINI (SDP) misli da mi institucionalno postiženo dobre rezultate. Ono što 
možemo sami je da možda iz drugih resora kao što je turizam, da se  pomogne kulturi. 
Zagovara jednu suradnju, da oni koji imaju pomognu onima koji nemaju. 
 
 
PREDSJEDNIK zaključuje drugu točku dnevnog reda, zahvaljuje vijećnicima, te navodi da 
smo za ovu godinu ispunili sva pitanja vijećnika. 
 

AD - 3 
Informacija o stanju sigurnosti 

na području Istarske županije u devet mjeseci 2018. godine 
 
ALEN KLABOT, načelnik Policijske uprave Istarske, pozdravlja Župana i sve prisutne. Smatra 
da stanje sigurnosti na području Istarske županije možemo smatrati dobrim. Veseli ga 
povećanje stope razriješenosti. Nije bilo teških kaznenih djela i događaja koji bi utjecali na 
stvarno stanje sigurnosti i događaja koji bi uznemirili javnost. 
Ono što nije zadovoljavajuće je promet, nažalost to je trend ne samo u našoj županiji već i u 
cijeloj Republici Hrvatskoj, pa će vjerojatno nacionalni program o sigurnosti u prometu morati 
doživjeti neke promjene. Napravljene su sve moguće analize, ali nema pravila. 
Spreman je odgovarati na pitanja vijećnika. 
 
PREDSJEDNIK zahvaljuje g. Klabotu i cijeloj Policijskoj upravi na dobroj dosadašnjoj suradnji 
i vjeruje da će tako biti i u buduće  
 
ALEN KLABOT, načelnik Policijske uprave Istarske zahvaljuje se Gradovima i Općinama 
Umagu, Poreču, Rovinju, Puli i Medulinu s kojima je potpisan sporazum s hitnim službama. 
Obzirom da postoji problem s kadrovima što je jedini način da se poveća stanje sigurnosti. 
Osim onoga što čini država, pokušava se i na  lokalnoj razini djelovati, sufinanciranjem 
smještaja što je ključno, jer bez zadovoljnog radnika nema niti rezultata. 
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PREDSJEDNIK otvara raspravu. 
 
VILI ROSANDA (IDS) zahvaljuje načelniku na izlaganju. Pridružuje se zahvalama svim 
djelatnicima i službama koji su često prekapacitirani i potplaćeni. Drago mu je da je i Županija 
i brojne jedinice lokalne samouprave svjesni problema i da su se kroz određene programe 
počeli konkretno baviti rješenjima ove problematike. Izražava žaljenje povećanjem poginulih 
u prometu. Pita da li postoje neke kritične točke, da li postoje određene aktivnosti koje Županija 
može pokrenuti u smislu smanjenja broja poginulih, te da li se planira postavljanje fiksnih 
kamera radi kontroliranja brzine? 
 
ROBERT VELENIK (IDS) osvrnuo bi se na podatke koje smo danas čuli, statistika o 
poginulima u prometu je negativna, broj poginulih se povećava. Ono što je također 
zabrinjavajuće je da je 74-ero djece nastradalo od čega devetero teško. Gledajući uzroke 
prometnih nesreća vidi se da je na prvom mjestu neprilagođena brzina, a na drugom mjestu 
je alkohol. Podržava inicijativu vijećnika Vilija Rosande o mogućnosti postavljanja fiksnih 
kamera za kontrolu brzine. Isto tako upućuje inicijativu prema Policijskoj upravi Istarskoj, da 
definitivno pojačaju kontrole, jer ako je na drugom mjestu alkohol uzročnik prometnih nesreća 
sa 12,5%, a od toga kod poginulih u prometu taj postotak raste na 24%. Godišnje imamo 17 
poginulih osoba, a ove godine već do 15.12. imamo 22 poginule osobe, znači broj poginulih 
nažalost raste. Ono što je bitno naglasiti je da nije  zadatak samo Policijske uprave i policije 
da vodi brigu o svojim građanima, već se moramo zapitati i kao društvo što možemo učiniti da 
nesreća ne bude. Predlaže da svi skupa krenemo nešto napraviti, da li kroz Županijsku 
skupštinu, da li kao pojedinci. 
Inicijativa je da se osim postavljanja fiksnih kamera ide i s pojačanim kontrolama, a ako je 
potrebno ući i u diskoteke s nekim aktivnostima, neka se i to učini. 
 
TATJANA TOMAIĆ (HDZ) u ime svih pohvaljuje rad policije pogotovo što se tiče nadzora 
državnih granica, gdje je jako bitan rad policije. Želi se nadovezati i na zaštitu morske granice 
u Savudrijskoj vali gdje cijelo vrijeme, iako se o tome ne priča, policija radi jedan ozbiljan 
posao koji obavlja jako dobro. Postavila bi pitanje načelniku vezano za kamere što se tiče 
sigurnosti građana općenito, radi sprečavanja kriminaliteta i postavljanja kamera na nekim 
javnim mjestima. Kako stojimo s postavljanjem kamera u gradovima gdje bi policija mogla 
direktno pratiti što se događa ili eventualno naknadno pregledavati snimke, te da li vijećnici 
ove Skupštine mogu nešto konkretno  napraviti u poboljšanju uvjeta rada policije? 
 
MIRJANA GALO (SDSS) želi ponovno podsjetiti na neriješene slučajeve ubojstava dvije žene 
u Puli, Radmile Marković i Koviljke Radisavljević, koja su se dogodila 2011. i 2013. godine. 
Ne može vjerovati da imamo tako nesposobnu policiju da nema nikakvog traga godinama o 
počiniteljima takvih najgorih nedjela. Molila bi načelnika pojašnjenje u vezi toga. 
 
BORIS ROGIĆ (IDS) želi napomenuti u vezi vatrogastva da su u tijeku dva velika projekta U 
Istarskoj županiji koja će dignuti na jednu veću razinu sustav civilne zaštite. Radi se o tome 
da je projekt koji je pokrenula Istarska županija zajedno sa Vatrogasnom zajednicom Istarske 
županije i svim općinama i gradovima, a radi se o nabavci novih vozila. Imamo kvalitetne, 
opremljene  i sposobne ljude, ali ako nemamo i kvalitetna vozila onda je i razina zaštite ljudi i 
imovine na nižoj razini. Nabavka ovakvih vozila će biti sigurno jedan veliki iskorak. 
Drugo što želi napomenuti je da je na razini vatrogasaca iz Trsta, Kopra i devet naših 
vatrogasaca ustrojena jedna postrojba koja bi djelovala u datom momentu na eventualne 
incidente na moru. Pred par godina kada smo imali jedan incident i bili smo nemoćni, a sada 
smo opremljeni i osposobljeni za djelovanje u sjevernom akvatoriju, tako da je to jedan iskorak 
u svemu što čini sustav civilne zaštite, a vatrogasci su „perjanica“ tog sustava. 
 
SANJA RADOLOVIĆ (SDP) nadovezuje se na izlaganje vijećnika Roberta Velenika jer je 
također zabrinjava broj poginulih osoba u prometu. Interesira je da li je policija dužna 
najavljivati mjere kada provodi mjere testiranja alkoholiziranosti i testiranja na droge? Predlaže 
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da se te kontrole ponekad i ne najavljuju, te da se probudi svijest u vozačima da neće uvijek 
biti upoznati kada će se te akcije provoditi, te da se na taj način možda smanji broj stradalih. 
Također zabrinjava je i broj stradalih pješaka. Navodi da živi u centru Pule i da u njenoj ulici 
nekad vozači voze kao da voze formulu 1, a ne kao da voze središtem grada što je velika 
opasnost za pješake. 
Također napominje da je stanje pred školama ujutro kada roditelji dovoze djecu, vrlo kaotično, 
pogotovo u vremenu od 7,45 do 8 sati. Kaosa nije bilo samo prvih par dana kada je započela 
nastava i kada je u blizini škole bila policija. Tada nije bilo ni jednog nepropisno parkiranog 
vozila, naplaćivale su se kazne i sljedećih deset dana vladao je red. Međutim kada policije 
više nije bilo u blizini opet je nastao kaos. Ne zna kako je u drugim gradovima, ali u Puli u tom 
vremenu ispred svih škola vlada kaos. Razumije da u policiji nedostaje kadra, ali bi molila da 
se nekako rasporede ispred škola tih kritičnih petnaest minuta, te da se provodi red kako ne 
bi došlo do nesreće. 
 
TAMARA BRUSSICH (IDS) iskoristila bi priliku i pohvalila mnogobrojne akcije koje provodi 
policija u suradnji s jedinicama lokalne samouprave. Želi naglasiti da se bave edukacijom 
mladih naraštaja o ponašanju u prometu s čime se započinje već u predškolskoj dobi sa 
djecom u dječjim vrtićima ne samo gradova, već i općina, pa nastavno i sa djecom 
osnovnoškolcima i dalje sa starijom populacijom i to ne samo za ponašanje u prometu već i 
za ostala neprihvatljiva ponašanja. To su akcije protiv govora mržnje, zatim akcije vezane za 
opojna sredstva i alkohol, a da ne govorimo i o zajedničkim akcijama koje provode općine i 
gradovi kroz razne programe koje apsolutno treba nastaviti i pojačati u smislu uključivanja 
samih roditelja. Često imamo situaciju da samo dijete podsjeti roditelje da se treba vezati u 
automobilu. Akcije koje podržavaju upotrebu autosjedalica su hvalevrijedne, a što se tiče 
problema za pristupe pogotovo osnovnim školama u jutarnjim satima, a koje su na samoj cesti, 
mišljenja je da osim same policije koja je u prvim danima početka nastave prisutna kod svih 
škola pa tako i kod talijanske škole u Puli, trebali bi i sami roditelji biti osvješteniji i pripaziti na 
to gdje i kako puštaju djecu. Događa se da roditelji ne koriste parkiralište, već puštaju djecu 
na cesti ispred samih pješačkih prijelaza, što naravno stvara gužvu i smatra da bismo se svi 
trebali zapitati kako se ponašamo u prometu. Apsolutno treba pojačati sve aktivnosti koje se 
tiču edukacije u prometu ali i općenite sigurnosti. 
 
DUBRAVKO MARKOVIĆ (HDZ) mišljenja je da kada bi sve u Hrvatskoj štimalo kao naša 
policija bili bi svi zadovoljni. Zanimalo bi ga vezano za podatak od 991 zapljene droge, koliko 
je u tom broju naših ljudi, a koliko turista. Imamo problem godinama s drogom u Puli, a ima i 
Zagreb. Vrlo je važna procjena od 991 broja, koliko je domaćih ljudi, a koliko stranaca. 
 
DAMIR GRÜNBAUM (ŽIVI ZID) priključuje se kolegama, i htio bi spomenuti kakvu ulogu koju 
je imala policija u vezi Uljanika. Sve pohvale policiji, jer je bilo nenametljivo, bili su prisutni a 
nisu se vidjeli što je jako dobro. 
 
PREDSJEDNIK zaključuje raspravu i daje riječ gospodinu Alenu Klabotu. 
 
ALEN KLABOT, načelnik Policijske uprave Istarske, navodi da što se tiče prometa niti na 
jednoj autocesti nema kamera za provjeru brzine. Prema nacionalnom programu o sigurnosti 
prometa na cestama tražili su iz tog fonda za 2019. godinu deset takvih kamera, iako same 
kamere neće previše utjecati na sigurnost prometa, jer npr. na samom Ipsilonu imali smo dvije 
prometne nesreće s poginulim osobama, jedna je bila radi vožnje u krivom smjeru i na dionici 
Rogovići – tunel Učka bio je slučaj da je vozač zaspao i otišao u drugu prometnu traku. 
Napravljene su analize i jednostavno nema pravila ili crnih točaka ni određenih situacija koje 
bi se na bilo koji način mogle riješiti. Bitna je prevencija, tj. da je policija vidljiva na 
prometnicama, međutim postoji nepopunjenost u sistematizaciji radnih mjesta velikog broja 
ljudi. Druga stvar je da imamo policajaca koji su došli iz drugih županija, domicilnih nema, i 
jednostavno su nezadovoljni uvjetima. Pokušava im se pružiti barem neke osnovne uvjete i 
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pri tom zahvaljuje i županiji i općinama i gradovima, jer jedino na taj način ćemo imati 
zadovoljne ljude. 
Imamo policajaca koji tu odrade četiri do pet godina i onda odlaze. Što se krim policije tiče ima 
i tu objektivnih problema. Ove godine imamo za sada već 12 policajaca s područja Istre, 
organiziraju se dani otvorenih vrata i to već daje neke rezultate. Radi se na tome da se pokuša 
ljudima približiti to zanimanje. 
Što se tiče pitanja oko prevencije, konstantno se radi na preventivi, ali i cijelo društvo bi trebalo 
raditi na jačanju kulture u prometu. Međutim nisu problem samo vozači već i pješaci gdje sama 
policija preventivno represivno teško može dati neke veće rezultate nego što sad imamo, tako 
da je potrebno da se cijelo društvo angažira i pokrene. 
Što se tiče tehničkog dijela tj. kamera vezano i za sigurnost u prometu i vezano za počinjenje 
drugih kaznenih djela, radi se na jednom projektu i vjerojatno će Pula uspjeti aplicirati jedan 
takav projekt. Naravno da nam je u interesu da imamo kontrolu nad cijelim područjem i trebale 
bi kamere i na Ipsilonu i županijskim cestama ali i gradovima jer bi nakon toga bilo puno lakše 
otkrivanje određenih počinitelja kaznenih djela. 
Zadovoljan je sa suradnjom sa Županijom i ostalom lokalnom samoupravom, te smatra da nije 
bitna samo policija već su bitni i ostali, hitna služba i vatrogasci i druge službe. 
Trebalo bi zajednički sa Županijom i lokalnom samoupravom raditi na izgradnji stanova koji bi 
bili puno povoljniji, država bi trebala također pomoći u smislu povećanja plaća. 
Što se tiče problematike prometa oko škola, tu je problem nedostatka ljudi, svi su raspoređeni 
i angažirani i svi rade sve. 
Prošle godine kada je bila serija od skoro deset razbojništava u Puli, kompletno sve snage su 
stavljene vani i u mjesec dana riješena su ta razbojništva. 
Isto tako u desetom mjesecu riješena  je serija od trinaest provala, tako da se u operativnom 
smislu koriste sve snage, ali jednostavno zbog određenog broja raspoloživih policajaca ne 
mogu biti raspoređeni svugdje. 
Nada se da će se povećati broj ali prirodni odljev ljudi radi svoje, a to su mirovine i traženje 
premještaja. 
Što se tiče ubojstava, protek vremena radi svoje, što se tiče ubojstva iz 2011. godine 
osumnjičenik je umro. Volio bi da ima jedan kompletan tim na raspolaganju ali nažalost to nije 
tako, i ako se u onom prvom roku ne napravi sve potrebno, što je ključno, od ispitivanja 
svjedoka i ostalog, kasnije je to vrlo teško. Ti slučajevi nisu zatvoreni, svi podaci se izvlače 
van i analiziraju, međutim ukoliko se tu ne dogodi nešto kao što je neki svjedok koji bi nešto 
dojavio, teško da će se operativnim radom doći do novih saznanja  slučaja koji su se dogodili 
pred više godina. 
Što se tiče pitanja oko droga, ove godine su se bazirali na kaznena djela ne samo na prekršaje, 
znači na organizirane grupe tj. dilere. Pokušalo se djelovati na tu sferu kako bi spriječili 
dobavljače droge, problem su i konzumenti ali ključno je djelovati na srž problema. 
 
PREDSJEDNIK zahvaljuje načelniku Alenu Klabotu na izlaganju. Također zahvaljuje svim 
djelatnicima Policijske uprave Istarske na suradnji, te se nada da ćemo i u sljedećoj godini 
surađivati i biti još uspješniji. 
 
Skupština Istarske županije nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO prima na znanje 
 

INFORMACIJU O STANJU SIGURNOSTI 
na području Istarske županije u devet mjeseci 2018. godine 

 
AD - 4 

a. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2019. godinu i projekcije za 2020. 
i 2021. godinu 

b. Prijedlog Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2019. 
godinu 
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PREDSJEDNIK podsjeća da je provedena rasprava u I. čitanju, zaprimljeno je trinaest 
amandmana i predlaže da se predlagač, Župan očituje o amandmanima.  
Pismeno očitovanje ste dobili. Amandman broj 1, amandman predlagača predlaže povećanje 
od 450.000,00 kn za sufinanciranje redovne djelatnosti Sveučilišta u Puli, koji je postao 
sastavni dio Proračuna. Daje riječ Županu. 
 
ŽUPAN navodi da je zaprimljeno 12 amandmana i plus jedan amandman predlagača. 
Što se tiče prvog amandmana a koji se tiče Sveučilišta nosi novih 450.000,00 kn, i u sebi 
inkorporira i ideje koje su dale vijećnice Tatjana Tomaić i Tea Golja, te on automatski postaje 
sastavni dio Prijedloga Proračuna za 2019. godinu. 
 
ŽUPAN - Amandman broj 2 Kluba koalicije IDS-HNS-ISU-HSLS-Zeleni govori o 200.000,00 
kn novih sredstava za jačanje konkurentnosti ICT sektora kako bi se u prvom koraku učinila 
analiza stanja i nakon toga napravili sljedeći koraci kako bismo bili „atraktivnija županija“ za 
prihvat novih ICT investicija, odnosno jačanje zaposlenosti u tom sektoru. Prihvaća 
amandman upravo ovako kako je predložen. 
 
PREDSJEDNIK, konstatira da se amandman broj 2 prihvaća i postaje sastavni dio Proračuna. 
 
ŽUPAN - Amandman broj 3 Kluba koalicije IDS-HNS-ISU-HSLS-Zeleni – prošle godine je prvi 
put zajedno sa Primorsko-goranskom županijom organizirana manifestacija pod nazivom 
„Gremo na Učku“ tijekom obilježavanja Dana Europe 9. svibnja. Ovim amandmanom traži se 
50.000,00 kn za ovu aktivnost i amandman se prihvaća. 
 
PREDSJEDNIK, konstatira da se amandman broj 3 prihvaća i postaje sastavni dio Proračuna. 
 
ŽUPAN - Amandman broj 4 Kluba koalicije IDS-HNS-ISU-HSLS-Zeleni traži 80.000,00 kn 
prema Upravnom odjelu za talijansku nacionalnu zajednicu i druge etničke skupine. 
Amandman se prihvaća. 
 
PREDSJEDNIK, konstatira da se amandman broj 4 prihvaća i postaje sastavni dio Proračuna. 
 
ŽUPAN - Amandman broj 5 Kluba koalicije IDS-HNS-ISU-HSLS-Zeleni traži povećanje za 
150.000,00 kn za sport mlađih uzrasta i sport osoba s invaliditetom. U međuvremenu je 
razgovarao i sa predsjednikom zajednice sportova s kojim je usuglašen amandman i 
amandman se prihvaća. 
 
PREDSJEDNIK, konstatira da se amandman broj 5 prihvaća i postaje sastavni dio Prijedloga 
Proračuna. 
 
ŽUPAN - Amandman broj 6 Kluba vijećnika SDP-HSU-SDSS traži 50.000,00 kn za 
manifestaciju „Istarsko proljeće – Istrian Spring Trophy, biciklističku utrku. Predlažu da se taj 
iznos namiri na smanjivanju  iz pozicije Top manifestacije u turizmu. 
Prihvaća se povećanje tih 50.000,00 kn ali predlaže da se ta sredstva uzmu na poziciji 
zajedničkih troškova javne uprave i administracije i u tom obliku predlaže prihvaćanje 
amandmana. 
 
PREDSJEDNIK pita predlagatelja da li je suglasan s ovakvim prijedlogom. Konstatira da je 
predlagatelj suglasan i amandman se prihvaća na izmijenjeni način i kao takav postaje 
sastavni dio Prijedloga Proračuna za 2019. godinu. 
 
ŽUPAN - Amandman broj 7 Kluba vijećnika SDP-HSU-SDSS u iznosu od 200.000,00 kn je 
apsolutno pozitivan i opravdan a tiče se klimatizacije osnovne škole u Buzetu. Međutim 
procedura kaže da se svake godine zajedno sa svim ravnateljima svih škola kojima je Županija 
osnivač rade godišnji planovi i to će se svakako uzeti u obzir, te navodi da nije sklon 
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preskakanju procedure tj. godišnjih planova ulaganja u školske zgrade i iz tog razloga, s 
obzirom da tim planom za tekuće i investicijsko održavanje za sljedeću godinu to nije 
predviđeno, amandman ne bi prihvatio. 
 
PREDSJEDNIK pita predlagatelja da li se slaže da povuče Amandman broj 7 s čime se 
predlagatelj složio. 
 
ŽUPAN Amandman broj 8 Kluba vijećnika SDP-HSU-SDSS je apsolutno opravdan, realan i 
potreban. Međutim predlaže da se učini isto kao kod Kanfanara ili Savičentom, dakle da kad 
dobijemo građevinsku dozvolu da se onda traži način kako to financirati, 2 milijuna kn kao što 
se predlaže nije jednostavno naći a vjeruje da se može i iz nekih drugih sredstava to 
alimentirati i iz tog razloga iako je amandman opravdan, tražit će se sredstava i u sljedećoj 
godini, predlaže da ga trenutno sada u ovakvom obliku ne prihvatimo. 
 
PREDSJEDNIK pita predlagatelja da li se slaže da povuče Amandman broj 8 s čime se 
predlagatelj složio. 
 
 
ŽUPAN Amandman broj 9 Kluba vijećnika SDP-HSU-SDSS je vrlo argumentiran amandman 
koji govori o potrebi izdvajanja novih 55.200,00 kn za Školski sportski savez Istarske županije 
i predlaže stavku sa koje se može iznos uzeti. Predlaže prihvaćanje amandmana ali na način 
da se podmiri sa stavke zajednički troškovi upravnih tijela. 
 
PREDSJEDNIK pita predlagatelja da li je suglasan s ovakvim prijedlogom. Konstatira da je 
predlagatelj suglasan i Amandman broj 9 se prihvaća na izmijenjeni način i kao takav postaje 
sastavni dio Prijedloga Proračuna za 2019. godinu. 
 
ŽUPAN – Amandman broj 10 Kluba vijećnika HDZ-a. Podsjeća da smo upravo taj amandman 
nakon razgovora sa dekanom Muzičke akademije u Puli prihvatili i tih 200.000,00 kn  je već 
ugrađeno u  Prijedlog Proračuna, te se stoga taj amandman ne prihvaća. 
 
PREDSJEDNIK pita predlagatelja da li se slaže da povuče Amandman broj 10 s čime se 
predlagatelj složio, te konstatira da se Amandman broj 10 povlači. 
 
ŽUPAN – Amandman broj 11 Kluba vijećnika HDZ-a traži 70.000,00 kn za Azil za napuštene 
životinje. Amandman se prihvaća ali u izmijenjenom obliku, tj iznos se namiruje sa stavke 
zajedničkih troškova upravnih tijela. 
 
PREDSJEDNIK pita predlagatelja da li je suglasan s ovakvim prijedlogom. Konstatira da je 
predlagatelj suglasan i amandman se prihvaća na izmijenjeni način i kao takav postaje 
sastavni dio Prijedloga Proračuna za 2019. godinu. 
 
 
ŽUPAN – Amandman broj 12 Kluba vijećnika HDZ-a je hvalevrijedan i koristan amandman. 
Nakon zaprimanja amandmana zadužen je pročelnik Vladimir Torbica da izradi elaborat o 
osnivanju simfonijskog orkestra, ali na način da povisimo sredstva koja već imamo predviđena 
u Ostalim intelektualnim uslugama, koristeći vlastite resurse i planirana sredstva u nadležnom 
odjelu, te se ovaj amandman u navedenom obliku ne prihvaća. 
 
PREDSJEDNIK konstatira da se predlagač slaže i povlači amandman, ali ostaje obveza 
izrade elaborata. 
 
ŽUPAN – Amandman broj 13 Kluba vijećnika HDZ-a ne može prihvatiti obzirom na iznos 
sredstava, ali može obećati da ćemo osobama slabijeg imovinskog stanja nastojati pomoći i 
više nego do sada. Zajedno s Upravnim odjelom za zdravstvo radi se na tome da djeca 
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dobivaju domaće „friške“ namirnice, te da paralelno pratimo i nacionalne i europske fondove 
kako bi mogli aplicirati određene škole oko osiguranja besplatnih obroka. Zahvaljuje na 
predloženom amandmanu ali predlaže da ga u ovakvom obliku ne prihvatimo. 
 
PREDSJEDNIK konstatira da se predlagač slaže i povlači amandman. Predlaže da se pristupi 
glasanju Prijedloga Proračuna za 2019. sa prihvaćenim amandmanima. 
 
Skupština Istarske županije nakon provedenog glasanja, većinom glasova, sa 3 glasa 
PROTIV  i 1 SUZDRŽANIM  usvaja 
 

a. Proračun Istarske županije za 2019. godinu i projekcije za 2020. i 2021. 
godinu 

 
Skupština Istarske županije većinom glasova  i sa 3 glasa PROTIV donosi 
 

b. Odluku o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2019. godinu 
 
PREDSJEDNIK predlaže da se objedini rasprava po točkama 5, 6, 7 i 8. Konstatira da je zbog 
predloženih i usvojenih amandmana došlo do izmjena u Programu javnih potreba u sportu i u 
školskom sportu, koji su automatski postali sastavni dio navedenih Programa. 
 
 

AD – 5 
Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi Istarske županije za  2019. godinu 

 
Skupština Istarske županije, bez rasprave JEDNOGLASNO donosi 
 
Program javnih potreba u kulturi Istarske županije za  2019. godinu 
 

AD – 6 
Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2019. godinu 

 
Skupština Istarske županije, bez rasprave JEDNOGLASNO, uz dopunu prihvaćenih 
amandmana na Proračun donosi 
 

Program javnih potreba u sportu Istarske županije za 2019. godinu 
 

AD – 7 
Prijedlog Programa javnih potreba 

u školskom sportu Istarske županije za 2019. godinu 
 

Skupština Istarske županije, bez rasprave JEDNOGLASNO, uz dopunu prihvaćenih 
amandmana na Proračun, donosi  
 
Program javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 2019. godinu 

 
AD – 8 

Prijedlog Programa javnih potreba 
u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2019. godinu 

 
 

Skupština Istarske županije, bez rasprave JEDNOGLASNO donosi  
 
Program javnih potreba u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2019. godinu 
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AD – 9 
Prijedlog Odluke 

o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i socijalno blagostanje 
Istarske županije za 2019. godinu 

 
PREDSJEDNIK pita vijećnike da li je potrebno obrazloženje. Vijećnici navode da nije 
potrebno, te Predsjednik otvara raspravu. 
 
SILVANO HRELJA (HSU) neće govoriti o onome što u Operativnom planu piše, već o onome 
što nedostaje. Mišljenja je da je jedna ozbiljna dimenzija ljudskog života u cijeloj Hrvatskoj 
ugrožena, a to je mobilnost građana starije životne dobi, osoba s invaliditetom, majki s malom 
djecom i to zbog problema s kojim se već dvije godine bavi. Radi se o ugradnji dizala u 
višekatne zgrade, sa 85% financiranja europskim novcem. To je i do sada bilo moguće učiniti 
ali samo vezano sa energetskom obnovom zgrada. Naša euro zastupnica Biljana Borzan je 
učinila napore i Europska komisija je dala do znanja da ako hrvatska Vlada promijeni odredbe  
programa o konkurentnosti i koheziji, i otvori posebnu nišu za financiranje ugradnje dizala u 
višekatne zgrade, da je to moguće učiniti još u ovoj financijskoj omotnici. Bilo bi dobro to 
iskoristiti, već sljedeće godine promijeniti program, jer onaj tko počne sada  u to ulagati moći 
će koristiti ta sredstva do 2023. godine. Više od 9000 zgrada u Hrvatskoj ima mogućnost 
ugradnje dizala, to su sve zgrade P+3, u Istri imamo tisuću takvih zgrada u koje je moguće 
ugraditi dizalo. Time se olakšava raznim službama pristup do ljudi u tim zgradama. To je jedan 
civilizacijski doseg, a ne samo tehničko pitanje. Molio bi Župana da svojim autoritetom uputi 
jedno pismo podrške Predsjedniku Vlade i nadležnom ministarstvu. Žalosno je da je na 
sjednici Vlade u Puli, ministrica Gabrijela Žalac rekla da ona sumnja da postoji interes za 
ugradnje dizala, jer se njoj nitko nije javio. U međuvremenu u samo tri tjedna prikupljeno je 
5000 potpisa u jednoj blitz anketi, znači interes postoji. Mišljenja je da je to jedna dobra prilika 
da svi skupa dođemo do tih sredstava jer nije svejedno ako u jednoj šesterokatnici stanari 
plaćaju 50.000 eura ugradnju lifta ili participiraju sa 1.500 eura, te da se taj problem zajednički 
riješi. Moli Župana da u tome pomogne i preko Zajednice županija, udruge Gradova kao i 
Županijske Skupštine. 
 
ŽUPAN zahvaljuje vijećniku i apsolutno se slaže s ovakvim razmišljanjem, jer je tema 
operativnog programa naša tema i tema hrvatske Vlade. Podsjeća da se pred više od godinu 
dana razgovaralo s ministricom oko izgradnje hospicija kad je ministrica shvatila da se niti 
hospicij niti vatrogasni dom ne može graditi zbog nas samih. 
Upozorava na jednu drugu stvar koja vrijedi za sva područja, a to je nova višegodišnja 
financijska omotnica koja će stupiti na snagu 2021. ali zbog Brexita i manje sredstava mi ćemo 
imati ne 15, nego kako stvari stoje, nažalost, ako se nešto ne promijeni, obavezu 30% 
predfinanciranja, što znači da ovo o čemu sada pričamo i sve ostalo vezano za ovu trenutnu 
financijsku omotnicu koja još uvijek traje, a ne može se zbog ovako napisanog operativnog 
programa primijeniti, traje još godinu i pol do maksimalno dvije godine, a nakon toga uvjeti 
„igre“ će biti puno skuplji za Hrvatsku. Iz tog razloga prihvaća i zahvaljuje na inicijativi. 
 
Skupština Istarske županije nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO donosi 

 
ODLUKU  

o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i socijalno blagostanje 
Istarske županije za 2019. godinu 

 
 

AD – 10 
Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih 

stranaka iz Proračuna Istarske županije za 2019 godinu 
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PREDSJEDNIK otvara raspravu. 
 
GORAN POROPAT (ŽIVI ZID) htio bi ukazati na prošle prijedloge zaključaka vezano za 
zdravlje. Svakako treba u ta područja ulagati puno više, međutim prijedlog povećanja 
financiranja stranaka iz županijskog Proračuna ne podržavaju. 
 
PREDSJEDNIK zahvaljuje i pojašnjava da nije došlo do nikakvog povećanja, već 20 godina 
je isto. 
 
SILVANO HRELJA, (HSU) navodi da i on svjedoči već treći mandat, da je financiranje uvijek 
isto, te da nema nikakvog povećanja. Ukazuje na pogrešnu adresu HSU-a u Prijedlogu 
Odluke, nije Frankopanska 7/1 već Baruna Trenka 7. 
 
PREDSJEDNIK zaključuje raspravu i daje točku na glasanje. 
 
Skupština Istarske županije nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO donosi 
 

ODLUKU  
o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih stranaka iz 

Proračuna Istarske županije za 2019 godinu 
 

AD – 11 
Prijedlog Odluke 

o izmjeni i dopuni Odluke o ustroju i djelokrugu upravnih tijela Istarske županije 
 
PREDSJEDNIK, nakon navoda vijećnika da nije potrebno obrazloženje po ovoj točki i obzirom 
da se nitko nije javio za raspravu daje točku na glasanje. 
 
Skupština Istarske županije nakon provedenog glasanja većinom glasova, sa 1 
SUZDRŽANIM glasom donosi 
 

ODLUKU  
o izmjeni i dopuni Odluke o ustroju i djelokrugu upravnih tijela Istarske županije 

 
AD – 12 

Prijedlog Izmjena i dopuna Pravilnika o korištenju sredstava Fonda za razvoj 
poljoprivrede i agroturizma 

 
 
PREDSJEDNIK, nakon navoda vijećnika da nije potrebno obrazloženje po ovoj točki i obzirom 
da se nitko nije javio za raspravu daje točku na glasanje. 
 
Skupština Istarske županije nakon provedenog glasanja JEDNOGLASNO donosi 
 

IZMJENE I DOPUNE PRAVILNIKA 
o korištenju sredstava Fonda za razvoj poljoprivrede i agroturizma 

 
AD – 13 

Prijedlog Zaključka  
o donošenju Glavnog plana razvoja prometnog sustava Istarske, Primorsko-goranske 

i Ličko-senjske županije 
 
JOSIP ZIDARIĆ pročelnik UO za održivi razvoj, navodi da je pred vijećnicima obiman 
materijal. Pred dvije i pol godine započet je ovaj posao jednim sporazumom između sve tri 
županije iz razloga što je ovakav sustav izrade prometnih planova predviđen Strategijom 
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prometnog razvoja Republike Hrvatske, te je sukladno toj Strategiji objedinjen Glavni prometni 
plan za sve tri županije. Od tog Sporazuma od 2016. godine pa do danas uloženo je jako puno 
truda, puno analiza i zadataka je učinjeno da bi se došlo do konačnog rezultata kroz ciljeve i 
mjere koje se tim planom žele postići. Paralelno sa Glavnim planom izrađivale su se i strateške 
procjene utjecaja na okoliš što je sukladno zakonima potrebno za takve strateške dokumente. 
Provedena je i javna rasprava u Pazinu, također je i objavljena. Stigla je samo jedna primjedba 
i to od Grada Pazina što je prihvaćeno i uvršteno u Glavni plan.  
 
IVICA PERICA, (tvrtka UMIUM) pozdravlja sve prisutne u ime konzorcija koji je radio na izradi 
ovog Plana. Prezentira Glavni plan pomoću Power-Point prezentacije. Cilj izrade ovog plana 
je da bi se moglo u budućnosti aplicirati na EU fondove. Izrađivao ga je internacionalan tim 
stručnjaka i kompanija. 
Brojke obuhvaćaju značajne analize postojećih podataka i prikupljanje nedostajućih podataka, 
što se radilo kroz različite tipove brojanja prometa i  analize prometa koji su bili glavni inputi 
pri izradi Glavnog  plana i analizi postojećeg stanja. Iz navedenih podataka analizirale su se 
hipoteze koje su bile inicijalno postavljene i iz svih analiza proizašli su finalne hipoteze i finalni 
ciljevi i mjere. Ciljevi i mjere su ključ koji je bitan za buduće prijave za apliciranje za EU . 
Vezano za niz istraživanja koja su provedena ovdje su navedeni podaci od anketa provedenih 
u kućanstvima, brojanja prometa, brzine kretanja, cestovni kordoni. Analizirane su i usluge 
prijevoza roba, brojna prometna raskrižja. 
Koristilo se i usluge studenata različitih fakulteta kojima je to sigurno bilo interesantno da nešto 
nauče. U rad tematskih radnih skupina bili su uključeni razni dionici, analizirale su se 
postavljene hipoteze, nakon toga se definirala SWOT analiza i prezentirani su ciljevi i mjere, 
a finalni korak je bio prolazak kroz Glavni plan. Pristup definiranja ciljeva i mjera bio je 
usklađen sa nacionalnom strategijom i načinom izrade nacionalne strategije. 
Prilikom definiranja ciljeva i mjera vodilo se računa o održivosti, učinkovitosti  i zaštiti okoliša. 
Okosnica Glavnog plana su ciljevi i mjere. Kroz ciljeve i 173 mjere su definirane stvari koje je 
potrebno unaprijediti, gdje postoji prilika za unapređenje, što je to što omogućava apliciranje 
na EU fondove. Ovo je dobra osnova da bi se kasnije moglo povlačiti sredstva. 
Prometni model ostaje u vlasništvu Istarske županije i kao takav je tu za korištenje od strane 
jedinica lokalne samouprave, u budućnosti kada se budu gradili razni projekti, radi 
sagledavanja kako će određeni projekt utjecati na razvoj prometa, te bi ga u tom kontekstu 
bilo dobro koristiti. Unutra je definirano 966 prometnih zona, jako puno podataka je unutra 
ubačeno koji će se kasnije moći koristiti na razne načine. 
Također ubačene su određene projekcije projekata koji su već definirani ili koje se planira 
provesti kroz naredni period i npr. može se vidjeti kako će promet reagirati nakon što se 
napravi četiri traka do Učke, znači koliko će biti korištenje i kako će se promet odvijati. 
U analizama postojećeg stanja vidjelo se gdje su to kritične točke, gdje je tijekom ljeta najviše 
prometa i tu se pokušalo s određenim mjerama pomoći. 
Izvršene su analize javnog prometa na stajalištima gdje se brojalo  koliko putnika ulazi, koliko 
izlazi, što može dati vrlo interesantne rezultate, odakle ljudi putuju, u kojem vremenu, zbog 
čega putuju, čime se dobivaju vrlo značajni inputi. 
Zadnji korak u ovom projektu je prihvaćanje od strane Županijske skupštine i kao takav će 
postati dokument na kojeg će se pozivati u budućnosti prilikom javljanja na EU fondove. 
 
PREDSJEDNIK, zahvaljuje na prezentaciji i otvara raspravu. 
 
SANJA RADOLOVIĆ (SDP) izražava zadovoljstvo da imamo jedan takav dokument koji će 
biti preduvjet za javljanje na EU fondove. Međutim ono što nedostaje u tom planu je željeznički 
promet u Istri. Pohvaljuje pojedine segmente razvoja cesta i cestovnog prometa, međutim svi 
smo svjesni situacije oko željezničkog prometa u Istri koja je poprilično loša. U ovom Planu ne 
vidi nekakvu strateško opredjeljenje Istarske županije u kojem smjeru planiramo ići u razvoju 
željezničkog prometa, kako planiramo obnoviti željezničku infrastrukturu. Ne vidi da li se 
Istarska županija opredijelila više za gradnju i usmjeravanje željeznice preko Rijeke ili sa 
samom Slovenijom. Bile su neke špekulacije da kada se završi Ipsilon, da bi se u narednih 



20 
 

nekoliko godina gradila druga cijev tunela, pa je zanima koliko je sve to skupa isplativo, možda 
kada se već bude išlo u gradnju druge cijevi da li bi se moglo paralelno predvidjeti i cijev za 
željeznicu, jer zaista za ovako visoko razvijenu turističku destinaciju stanje željeznice u Istri je 
poprilično sramotno. Znamo da je to skupo ali svi zajedno se moramo strateški opredijeliti da 
li će ići željeznica preko Rijeke, Italije ili Slovenije. 
 
IVICA PERICA (UMIUM) navodi da je to Plan tri županije i kao takav analizira željeznički 
sustav u cjelini. Problem kod željezničkog sustava je da 99,9% odluka je na razini države i 
tako se definira način kako će se razvijati, dakle to je dosta centralizirano. Kroz određene 
mjere definiranja turističkih vlakića i slično sagledale su se stvari u Istarskoj županiji i nekakve 
stvari u bliskoj budućnosti kako bi se i na koji način trebalo razvijati i kroz određene ciljeve i 
mjere to obuhvatili. 
Vezano za kompleksne projekte povezivanja kroz Učku to je predmet studija. Kroz generičke 
mjere i ciljeve definiran je razvoj željezničkog sustava za sve tri županije ali same studije 
izvedivosti će pokazati da li to ima smisla ili ne i u tom smislu se niti nije mogao definirati 
projekt jer metodologija uvjetuje i propisuje da se mora više na ovakav način, generički 
opisivati sam način i razvoj prometnog sustava. 
 
TEDI CHIAVALON (IDS) pita po kojem modelu su birani članovi radnih skupina, jer tamo gdje 
ima skupina osam članova, dvoje je iz Istre, tamo gdje ih je šest, jedan je iz Istre? Nije jasno 
po kojem modelu su se birali članovi, a znamo da su u pitanju tri županije i trebali bi biti svi 
podjednako zastupljeni. 
 
JOSIP ZIDARIĆ pročelnik UO za održivi razvoj, navodi da mi kroz Prostorni plan županije 
imamo definiranu trase brze željeznice, koja povezuje Jurdane, Buzet i onda prema Kopru i 
prema Divači. Rađena je jedna studija zajedno sa Primorsko-goranskom županijom vezano 
za povezivanje tih dviju županija željeznicom, preko Slovenije. Taj spoj brze željeznice 
Jurdani-Lupoglav-Buzet-Divača košta 1 milijardu i 800 milijuna eura. Veza između Rijeke i 
Pivke u Sloveniji košta 800 milijuna eura. Mi smo kroz svoje planove to definirali, ali pitanje je 
kada će doći trenutak da se to može realizirati. Trudili smo se aktivirati prugu Bršica-Lupoglav 
koja od 2009 . godine nije u upotrebi, i pokušavali spojiti dvije državne firme da zajedno nađu 
rješenje i povećaju teret u Bršici da bi ta luka bila rentabilnija, međutim do danas ništa se nije 
dogodilo. Bez sinergije državnih firmi neće se ništa dogoditi. 
Vezano za pitanje članstva u radnim skupinama, navodi da su se birali stručni ljudi za koje se 
znalo da bi kvalitetno mogli sudjelovati u takvim procesima. Smatra da nije toliko bitan broj 
već sposobnost i kvaliteta. 
 
IVICA PERICA (UMIUM) navodi da su članovi radnih skupina iz Istarske županije bili prisutni 
češće u radu radnih skupina, nego članovi iz ostalih županija. 
 
PREDSJEDNIK zaključuje raspravu i daje točku na glasanje. 
 
Skupština Istarske županije nakon provedenog glasanja, JEDNOGLASNO donosi 
 

ZAKLJUČAK 
 o donošenju Glavnog plana razvoja prometnog sustava Istarske, Primorsko-goranske 

i Ličko-senjske županije 
 

AD – 14 
Prijedlog II. dopuna Srednjoročnog plana davanja koncesija na pomorskom dobru na 

području Istarske županije za razdoblje od 2017. do 2019. godine 
 
Obzirom da nije potrebno dodatno obrazloženje PREDSJEDNIK otvara raspravu. 
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
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II. dopune Srednjoročnog plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području 

Istarske županije za razdoblje od 2017. do 2019. godine 
 

AD – 15 
Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske 

županije za 2019. godinu 
 
Obzirom da nije potrebno dodatno obrazloženje PREDSJEDNIK otvara raspravu. 
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

PLAN DAVANJA KONCESIJA 
na pomorskom dobru na području Istarske županije za 2019. godinu 

 
AD – 16 

Prijedlog Odluke o donošenju Procjene rizika od velikih nesreća za Istarsku županiju 
 
Obzirom da nije potrebno dodatno obrazloženje PREDSJEDNIK otvara raspravu. 
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ODLUKU 
o donošenju Procjene rizika od velikih nesreća za Istarsku županiju 

 
AD – 17 

Prijedlog Odluke o određivanju pravnih osoba od interesa za sustav civilne 
zaštite na području Istarske županije 

 
PREDSJEDNIK navodi da se u Odluci potkrala jedna greška. Potrebno je u Odluku pod 
točkom 17 dodati „Zavod za hitnu medicinu“, te daje na glasanje Prijedlog Odluke o 
određivanju pravnih osoba od interesa za sustav civilne zaštite na području Istarske županije 
uz navedenu nadopunu. 
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ODLUKU 
o određivanju pravnih osoba od interesa za sustav civilne zaštite na području 

Istarske županije 
 

AD – 18 
Prijedlog Odluke o davanju Lučkoj upravi Pula na privremeno upravljanje i korištenje 

lučkih područja luka Bunarina na dijelu k.o. Pula, na području Grada Pule 
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, JEDNOGLASNO donosi 
 

ODLUKU 
o davanju Lučkoj upravi Pula na privremeno upravljanje i korištenje lučkih područja 

luka Bunarina na dijelu k.o. Pula, na području Grada Pule 
 
 
PREDSJEDNIK konstatira da je dnevni red iscrpljen i zatvara sjednicu. Zahvaljuje vijećnicima 
na suradnji i uspješnom radu u godini koja je bila teška i bremenita problemima za koje znamo 
da će se nastaviti i u sljedećoj godini, ali vjeruje da ćemo znati naći odgovarajuće odgovore 
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na te izazove koji su pred nama. Vjeruje da smo napravili i dosta dobrih stvari i u tom uvjerenju 
želi svima čestitati sretan Božić i sve najbolje u Novoj godini. 
Poziva vijećnike na kratko i skromno zajedničko druženje. 
 
 
Sjednica je završila u 12,50 sati 
 
Zapisnik vodila 
Mirela Udovičić 

PREDSJEDNIK SIŽ: 
 

VALTER DRANDIĆ 

 
 


